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Oldřich Danda

Řehka: Nemějme strach z eskalace, Rusové jen
vyhrožují

novinky.cz/clanek/domaci-rehka-nemejme-strach-z-eskalace-rusove-jen-vyhrozuji-40487174

„Je potřeba tyto restrikce zrušit, protože je legální a legitimní, aby se
Ukrajinci bránili i tím, že budou útočit na území Ruska, protože
nemohou boxovat s jednou rukou svázanou za zády,“ řekl v neděli
Řehka v diskusním pořadu České televize Otázky Václava Moravce.

Západní země - USA, Británie, Francie a Německo - které by mohly
Ukrajincům dodat i dalekonosné rakety, se nemohou shodnout, zda
by to nevyhrotilo konflikt a nerozpoutalo jadernou válku mezi NATO
a Ruskem.

Rusko vyhrocením situace vyhrožuje, ale vůči ukrajinským městům
se rakety používat nezdráhá. Podle Řehky je pak Rusko ve značné
výhodě. „Letadla vzlétají z ruských letišť, která jsou na dostřel
existujících zbraní, ale Ukrajinci je nemohou použít. A ty letouny pak
bombardují civilní infrastrukturu, nejen vojáky. Takže by bylo
naprosto v pořádku, aby Ukrajinci mohli útočit i na území Ruska,“
podotkl generál.

Kurská operace ruské síly odklonila jen částečně, uvedl Syrskyj

Válka na Ukrajině

Ukrajinská operace v Kurské oblasti podle něj
ukázala, že Rusové často jen vyhrožují. „Situace
v Kurské oblasti ukázala některým západním lídrům,
že by se neměli bát eskalace a červených linií,
protože Rusové pořád haraší jadernými zbraněmi, ale když tam
Ukrajinci vpadli a zabrali jim celý okres, tak se nic nestalo,“ dodal.

Umělá inteligence pomůže firmám při práci s daty, říká zakladatel
technologického startupu

Seznam Talks

https://www.novinky.cz/clanek/domaci-rehka-nemejme-strach-z-eskalace-rusove-jen-vyhrozuji-40487174
https://www.novinky.cz/clanek/valka-na-ukrajine-kurska-operace-ruske-sily-odklonila-jen-castecne-uvedl-syrskyj-40485665
https://a.seznam.cz/v2/click?spotId=3781131&ddestination=https%3A//talks.seznamzpravy.cz/firmy-nevyuzivaji-svuj-potencial%3Futm_source%3DSeznam%26utm_medium%3DN_InA_D_3


2/3

Jestli bylo ukrajinským cílem napadení Kurské oblasti
odlehčit situaci na východní frontě, kde Rusové stále
postupují, tak se to podle Řehky úplně nevydařilo.
Ale jiné cíle to podle něj splnilo. „Jsou tam i jiné
důležité aspekty, jako je morální vzpruha. Ta válka už trvá třetím
rokem a je to už dlouhé a každá válka je o vůli. A od našich
ukrajinských kontaktů víme, že to bylo výraznou morální vzpruhou,“
řekl generál. Dodal, že překvapivá akce, také zaujala západní
spojence.

Babiš dělá politiku, Řehka se chystá na válku

Řehka dlouhodobě mluví o tom, že je potřeba se připravovat na
možný konflikt s Ruskem, protože je to jediný způsob, jak agresora
od střetu odradit. Několikrát si za to vysloužil kritiku opozičního lídra
a šéfa ANO Andreje Babiše. Ten i ve své prezidentské kampani
varoval před tím, že vojáci chtějí Česko zavléct do války a že Řehka
zbytečně lidi válkou straší. Generál to chápe jako politický kolorit.

„Pan Babiš dělá politiku a já to tak beru. Není v tom nic osobního.
Asi mu vyšlo v nějakých číslech, že to má takto dělat,“ uvedl generál.
Dodal, že válkou nestraší a že není na místě se bát, ale že má
v popisu práce připravovat armádu na konflikt s nepřítelem.

A strategií NATO je podle Řehky nikoli útočná válka, ale „odstrašení
a obrana“. „Neděláme to proto, abychom vyhráli válku, až nastane,
ale aby k ní nedošlo,“ řekl. Proto je potřeba budovat silnou obranu,
aby se Rusko neodvážilo s NATO bojovat. „Všichni chceme mír, ale
toho nedosáhnete ústupky nebo chováním, které, jak dobře vidíme,
nefunguje, ale naopak povzbuzuje Rusko k eskalaci,“ dodal Řehka.

Babiš a jeho mír. Kampaň proti vládě a armádě rozjel naplno

Domácí
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